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Kimya Bölümü öğrencileri “5 Adım”ı çok sevdi

TÜBİTAK’tan büyük destek
n Anadolu Üniversitesi “1513-Teknoloji Trans-
fer Ofi sleri Destek Programı” kapsamında 36 
başvuru arasından TÜBİTAK’tan hibe almaya 
hak kazanan 10 üniversite arasına girdi. 

n Hibenin prestij değerinin önemine dikkat 
çeken Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan “Teknoloji 
Transfer Ofi slerinin gelecekte çok ciddi katkılar 
sağlayacağını düşünüyorum.” dedi.
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n Fen Fakültesi Kimya Bölümü öğrencileri ilk kez 2013-2014 Öğretim Yılı Güz 
Döneminde açılan “Endüstriyel Kalite Sistemleri” dersinde sanayi sektörüyle 
tanıştı. “5 Adım” sistemi ile yürütülen derslerde büyük başarı sağlandı.

n Uygulama Rektör Yardımcısı ve Eski Bölüm Başkanı Prof. Dr. Adnan Özcan, 
Kimya Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Murat Erdem ve ENTEKNO Limited 
İşletme Müdürü Oktay Uysal’ın katkılarıyla hayata geçirildi.
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Anadolu’da 
“Bizim Yunus’tan 

Ezgiler” konseri
n Eskişehir 2013 Türk Dünyası Kültür Baş-

kenti Ajansı tarafından düzenlenen “Süley-
man Erguner Konseri”, dinleyicileri Mevlânâ 

ve Yunus Emre ile buluşturdu. 
Anadolu Üniversitesi Atatürk Kültür ve 

Sanat Merkezi’nde gerçekleştirilen “Bizim 
Yunus’tan Ezgiler-Süleyman Erguner” 

konserine il ve bölge müdürlerinin yanı 
sıra Eskişehir Valisi Güngör Azim Tuna, 

Vali Yardımcısı Dr. Ömer Faruk Günay ve 
Günhan Yazar, Tepebaşı Kaymakamı Mus-
tafa Ünaldı, Odunpazarı Belediye Başkanı 

Burhan Sakallı, Cumhuriyet Başsavcısı Vekili 
Turhan Turunç ve Cumhuriyet Savcısı Alp 

Giray Yapar katıldı. 

Endüstri-
İşletme 
Mühendisliği 
Kurultayı
n  Mühendislik Fakültesi Endüstri 
Mühendisliği ve Eskişehir Osmangazi 
Üniversitesi Mühendislik Mimarlık 
Fakültesi Endüstri Mühendisliği 
Bölümlerinin desteğiyle düzenle-
nen“9. Endüstri-İşletme Mühendisliği 
Kurultayı” Osmangazi Üniversitesinde 
gerçekleştirildi.                 4. SAYFADA

TÜBİTAK’tan 
araştırma 
desteği aldılar
n  Mühendislik Fakültesi Malzeme 
Bilimi ve Mühendisliği Bölümü 4’üncü 
sınıf öğrencilerinden Gamze Saydam 
ve Şevki Samet Kaplan, başvurdukları 
projelerle Malzeme Bilimi ve Mühen-
disliği Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Semra Kurama danışmalığında TÜBİ-
TAK’tan araştırma desteği almaya hak 
kazandı.                               5. SAYFADA

Tüketiciye 
göre kredi kartı 
prestij sembolü
n  Turizm Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Celil Koparal’ın Eskişehir’de küme ör-
neklemesi yöntemiyle seçilen 880 kişi 
üzerinde yaptığı “Kredi Kartı Kullanım 
Davranışı” araştırması tamamlandı.  
Araştırma sonuçlarına göre kredi 
kartlarının toplam dönem borçlarını 
tümüyle ve zamanında ödeyebilenle-
rin oranı % 17’de kalıyor. Tüketicilerin 
% 74’ü kredi kartlarını bir prestij işareti 
olarak görüyor.                   4. SAYFADA

E-sertifi ka 
programlarına 
kayıtlar başladı
n  Üniversitemizin e-sertifika 
programlarının 2014 Bahar Dönemi 
kayıtları başladı. Kayıtlar, 3-21 Şubat 
günleri arasında http://www.eser-
tifika.anadolu.edu.tr/Basvuru.htm 
İnternet adresi üzerinden gerçekleş-
tirilecek.                          7. SAYFADA

Sertifi kalarını 
törenle aldılar
n  Hukuk Fakültesi tarafından Eskişe-
hir Barosuna bağlı avukatlara yönelik 
olarak düzenlenen arabuluculuk eği-
timinin sertifika töreni 30 Ocak günü 
gerçekleştirildi.                   5. SAYFADA
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Gökhan AKKURT 

n Anadolu Üniversitesi, Ar-Ge ve ino-
vasyon alanındaki başarılarına bir ye-
nisini daha ekleyerek “1513-Teknoloji 
Transfer Ofisleri Destek Programı” kap-
samında Türkiye Bilimsel ve Teknolo-
jik Araştırma Kurumundan (TÜBİTAK) 
hibe almaya hak kazandı. TÜBİTAK’a 
başvuru yapan 36 üniversite arasın-
dan ilk 10’a girme başarısı gösteren 
Anadolu Üniversitesi, TÜBİTAK ile 
atılan imzaların ardından “Anadolu 
Üniversitesi Teknoloji Transfer Ofisi 
(ARİNKOM TTO)” projesini resmî olarak 
hayata geçirmiş oldu.

TÜBİTAK tarafından üniversitelere 
verilecek destek sürecinin başlatıldığı 
imza töreni, 30 Ocak günü TÜBİTAK 
Feza Gürsey Salonu’nda gerçekleşti-
rildi. Törene Bilim, Sanayi ve Tekno-
loji Bakanı Fikri Işık, Bilim, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı Müsteşarı Prof. Dr. 
Ersan Aslan, TÜBİTAK Başkanı Prof. 
Dr. Yücel Altunbaşak ve TTO desteği 
alacak üniversitelerin rektör ve rek-
tör yardımcıları ile davetliler katıldı. 
Törende Anadolu Üniversitesi adına 
Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan, Araş-
tırmadan Sorumlu Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Savaş Koparal, TTO Yöneticisi 
Prof. Dr. Ersan Pütün, Proje Yürütücü-
sü Prof. Dr. Ender Suvacı ve proje ekibi 
yer aldı.   

TÜBİTAK Teknoloji ve Yenilik Destek 
Programları Başkanlığının (TEYDEB) 
yürüttüğü “1513 Teknoloji Transfer 
Ofisleri Destekleme Programı” ile üni-
versite ve sanayicilere hizmet verme-
si için kurulan TTO’lar geri ödemesiz 
olarak destekleniyor. İlk kez geçen yıl 
başlatılan program kapsamında 2014 
yılından itibaren Anadolu Üniversitesi, 
Bilkent Üniversitesi, Dokuz Eylül Üni-
versitesi, Erciyes Üniversitesi, Gazian-
tep Üniversitesi, İstanbul Üniversitesi, 
İstanbul Şehir Üniversitesi, İstanbul 
Teknik Üniversitesi, İzmir Yüksek Tek-
noloji Enstitüsü ve Uludağ Üniversitesi 
olmak üzere 10 üniversiteye daha des-
tek verilecek.

Gelecek Bilim ve Teknolojide

TÜBİTAK ile üniversiteler arasında 
gerçekleştirilen imza töreninin Türkiye 
ile Bilim, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
açısından önemine dikkat çeken Ba-
kan Işık, 2013 yılı içerisinde değerlen-
dirmeye alınarak Teknoloji Transfer 
Ofisi Destek Programı kapsamında TÜ-
BİTAK’tan hibe almaya hak kazanan 
üniversiteleri kutladı. Işık “Verilen ödü-
lün üniversiteler için ekonomik açıdan 
ziyade prestij açısından ciddi bir değe-
ri var. Bu nedenle programlarımızı sür-
dürerek, Teknoloji Transfer Ofislerini 
desteklemeye devam edeceğiz.” dedi. 

Sorumluluğunu üstlendiği bakanlı-
ğın Türkiye’nin geleceğini şekillendire-
ceğini vurgulayan Işık, sözlerini şöyle 
sürdürdü:

“Türkiye’nin geleceği bilim ve tekno-
lojidedir. Tabii ki Türkiye üretmeden, 
istihdam oluşturmadan, ihracat yap-
madan kalkınamaz ama sürdürülebilir 
bir üretim, sürdürülebilir bir ihracat ve 

sürdürülebilir bir kalkınma için tekno-
lojiye dönüştürülmüş bilim olmazsa ol-
mazdır. Dünyanın geldiği noktada biz 
artık üretim seviyemizi düşük tekno-
loji ürünleri seviyesinden orta yüksek 
teknolojik ürünler seviyesine çıkarmak 
durumundayız. Şu anda yapmış ol-
duğumuz üretim düşük orta teknoloji 
seviyesinde bulunuyor. Bundan dolayı 
da pazardaki ciddi rekabet şirketleri-
mizin kârlılığında azalmaya sebebiyet 
veriyor. Yoğun rekabet, şirketlerin kâr-
lılıklarını düşürüyor ve şirket kârları 
azaldıkça şirketler sanayiden hizmete 
doğru kaymaya başlıyor. Bunun sebe-
bi Türkiye’nin üretim potansiyelinin 
azlığından değil; teknoloji seviyemizin 
düşüklüğünden kaynaklanıyor.” 

Şirketlerin kârlılığının ve rekabet 
etme kapasitesinin yükselmesinin tek-
nolojik transferden geçtiğini ifade eden 
Fikri Işık “Bu noktada teknoloji transfe-
ri, daha doğrusu bilginin ekonomik ve 
sosyal faydaya dönüşmesi olmazsa 
olmazdır. Bu bir süreçtir ve bu süreci 
yürütecek mekanizmalar TTO’lardır. 
Ülkelerin kalkınmasında ve toplumla-
rın gelişmesinde başat rol üniversitele-
rimizindir. Bilginin üretilmesi, üretilen 
bilginin işlenmesi, ekonomik ve sosyal 
faydaya dönüşmesi de üniversitele-
rimizin en temel görevlerinden bir 
tanesidir. Üniversitelerimiz bir yanda 
eğitim görevini yerine getirecek, diğer 
yanda da araştırma-geliştirme görevini 
ihmal etmeyecek. Aynı zamanda da 
sosyal sorumluluklarını unutmayacak-
lar.” dedi. 

Prestij Değeri Önemli

Türkiye’de son yıllarda üniversitele-
rin eğitim faaliyetlerinin yanında araş-
tırma-geliştirme misyonlarını yerine 
getirme noktasında farkındalıklarının 
ciddi bir şekilde arttığını dile getiren 
Işık sözlerine şöyle devam etti:

“Artık üniversitelerimiz sadece 
eğitim misyonunu yerine getirmekle 
kalmıyorlar, aynı zamanda da Ar-Ge 
ve inovasyon misyonlarını yerine ge-
tirmek için büyük bir gayret gösteri-
yorlar. Bugün aslında buradaki imza 
töreni bu noktada gösterilen gayretin 
somut bir göstergesidir. Artık Türki-
ye’nin en önemli ihtiyacı olan bilginin 
ticarileşmesi noktasında üniversite-
lerimiz daha fazla inisiyatif alıyorlar. 
Üniversite-kamu-sanayi iş birliği prog-
ramlarının 26 bölgedeki çalışmalarını 
tamamladık. Bu çalıştayın sonucun-
da ortaya çıkacak görüşler ve öneriler 
bizim açımızdan çok önemli bir değer 
taşıyor. Üniversitelerimizin, ülkemi-
zin kalkınmasına doğrudan katkısını 
artıracak önerileri olacağını düşünü-
yoruz ve bunu da çok önemsiyoruz. 
Artık ülkenin kalkınmasında her biri-
miz üniversitede, kamuda, sanayide 
proaktif rol almak durumundayız. 
Üniversite kendi evreninde hapsolup 
kalmamalı, bizim evrenimizden baş-
ka evrenler de var. Bu evrenlere biz 
ulaşmalıyız demeli.” 

Fikri Işık bakanlık olarak Bilim ve 
Teknoloji Genel Müdürlüğü, TÜBİTAK 

ve Küçük ve Orta Ölçekli İşletmeleri Ge-
liştirme ve Destekleme İdaresi Başkan-
lığı aracılığıyla Türkiye’nin araştırma, 
geliştirme, inovasyon, patent üretimi, 
ürün geliştirme ile tasarımına ayrılan 
ve büyük oranda da hibe olarak ve-
rilen desteğin tutarının 1 milyar 576 
milyon TL olduğunu belirtti. Bunun 10 
yıl öncesine göre inanılmaz bir rakam 
olduğuna dikkat çeken Işık, ancak 
hâlâ bu rakamın yetersiz olduğu-
nu söyledi. Fikri Işık “Hedefimiz; 
2023 yılında bu rakamı Gayrisa-
fi Millî Hasıla’nın (GSMH) % 3’üne 
getirmek ve bunu başaracağız ama 
başarmamız gereken başka bir şey de 
bu paranın etkin bir şekilde kullanıl-
ması ve bu noktada etki analizlerini 
doğru yapmaktır.” diye konuştu. Işık 
“Bilgiyi hızlı bir şekilde ticarileştirelim. 
Ekonomik ve sosyal faydaya hızlı bir 
şekilde dönüştürelim. Şu anda içinde 
bulunduğumuz orta gelir tuzağından 
Türkiye’yi hızlı bir şekilde çıkaralım. 
Son 11 yılda 230 milyar dolar seviye-
sinden 800 milyar dolar seviyesine gel-
dik. Bunlar 11 yılda önemli kazanımlar 
ama bulunduğumuz nokta mutlaka 
sıçrama yapmamızı gerektiriyor. Bunu 
yapabilecek en önemli unsurlardan 
biri üniversitelerdir. Artık üniversiteleri-
mizden Ar-Ge ve inovasyon noktasında 
büyük katkılar bekliyoruz. Bu noktada 
da kamu olarak elimizden geldiğinin 
en iyisini vererek, en fazlasını vererek 
destekleme kararlılığındayız.” dedi.

Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan  da 
şunları söyledi:

“Alınan hibe yıllık 1 milyon lira ol-
mak üzere toplamda 10 milyon lirayı 
buluyor ancak ekonomik değerinden 
çok prestij değeri daha önemli. Bu 
yüzden de buna vurgu yapmak la-
zım. Özellikle TÜBİTAK gibi bu alanda 
prestijli bir kurumdan proje almak 
bizim için gerçekten çok önemli. Tek-
noloji Transfer Ofislerinin ismi belki 
de ‘Bilgi Transfer Ofisleri’ olarak de-
ğiştirilirse daha doğru olur. Şu anda 
sanki sanayiye yönelik projelermiş gibi 
algılanıyor. Aslında Teknoloji Trans-
fer Ofislerinde var olan bir bilginin 
ekonomik ve sosyal değerinin ortaya 
konması söz konusu. Bilginin patente 
dönüştürülmesi ekonomik bir değer 
hâline gelmesinin yanında toplumsal 
bir değer hâline gelmesi açısından da 
önem taşıyor. Aslında bilginin sadece 
fen bilimcileri tarafından değil; sosyal 
bilimcilerimiz tarafından topluma 
katkı ve fayda sağlayacak şekilde top-
lumsal değere dönüştürülmesi Tek-
noloji Transfer Ofislerinin görevidir. 
Onun için diyorum Teknoloji Transfer 
Ofisleri ifadesi aslında eksik kalıyor. Bu 
yüzden de ‘Bilgi Transfer Ofisleri’ gibi 
değerlendirilmesi daha doğru olur. 
Önümüzdeki dönemlerde bu ofislerin 
çok ciddi katkılar sağlayacağını umu-
yorum. Üniversite-sanayi iş birliği açı-
sından ve üniversitelerin sahip olduğu 
bilgilerin sadece teorik bilgiler olmadı-
ğını; bunların uygulamaya dönük aynı 
zamanda da sosyal değeri ortaya çıka-
ran ofisler olduğunu görüyorum.” 

Anadolu Üniversitesinin özellikle 
2000 yılından beri başlayan araştır-
ma ve geliştirme faaliyetlerine verdiği 
önemi, bugün yeni bir ödülle taçlan-
dırdığına ifade eden Proje Yürütücüsü 
Prof. Dr. Ender Suvacı “Özellikle üni-
versitemizin son 2 yılda Girişimcilik 
ve Yenilikçilik Endeksi’nde 37’ncilik-
ten 16’ncılığa yükselmesi, Anadolu 
Üniversitesinin Türkiye’de ilk 20 içeri-
sinde yer alma ve Ar-Ge ve inovasyon 
konusunda faaliyet gösteren bir üni-
versite konumuna gelme başarısını 
beraberinde getirdi. Bugün aldığımız 
Teknoloji Transfer Ofisi kurma ödülüy-
le birlikte de yine ilk 20’ye girme başa-
rısı gösterdi. Bu sayede artık Anadolu 
Üniversitesi, Türkiye’deki üniversite-
ler arasında sadece çok iyi bir eğitim 
üniversitesi değil; aynı zamanda araş-
tırmacı, topluma ve sanayiye katkı 
sağlayan bir üniversiteye doğru gittiği 
perçinlenmiş oldu.” dedi.

‘Arayüz Güler Yüzdür”

“Arayüz, Güler Yüzdür” sloganıyla 
çalışmalarını başarıyla sürdüren Ana-
dolu Üniversitesi Teknoloji Transfer 
Ofisi ARİNKOM yöneticisi Prof. Dr. Er-
san Pütün şunları söyledi:

“ARİNKOM TTO, bugünkü imzayla 
birlikte resmen kurulmuş oldu. Bu 
ödül, Anadolu Üniversitesi açısından 
Türkiye’nin ilk 20 üniversitesinden bi-
risi olması anlamında önemli bir olay. 
Üniversitenin artık eğitim bazlı değil; 
aynı zamanda da araştırma, yenilikçi-
lik ve girişimcilik bazlı olmasını tescil 
etmesi açısından da önem taşıyor. 
Bu şekilde Türkiye’nin önemli araş-
tırma üniversitelerinden birisi olması 
nedeniyle TTO öğretim elemanlarına 
ve genç araştırmacılara, araştırma 
öncelikli bir yaşamda yol açmak ve 
kendilerine çalıştıkları alanda destek 
olmak, üniversitelerin olanaklarından 
faydalandırmak gibi önemli kriterleri 
de birbiri ardına getirecektir. ARİN-
KOM TTO olarak öğretim üyelerimize 
yaklaşabildiğimiz kadar yaklaşacağız 
ve bilginin endüstrileşmesi ve tica-
rileşmesi için de aynı şekilde sanayi 
odaklı da çalışmak zorundayız. Sa-
nayi odaklı çalışırken hangi bilginin 
hangi ürüne dönüşeceğini ve bunun 
kimler vasıtasıyla yapılabileceğini de 
TTO olarak bulup araştıracağız. Ay-
rıca hocalarımızı ve endüstriyel ku-
ruluşlardaki insanlarımızı bir araya 
getirme noktasında ‘güler yüzlü bir 
arayüz’ olarak görevimizi başarıyla 
devam ettireceğiz.”

Esen ÖZAY 
n Fen Fakültesi Kimya Bölümü 
önemli bir çalışmaya imza attı. Kimya 
Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Murat 
Erdem, Rektör Yardımcısı ve eski 
bölüm başkanı Prof. Dr. Adnan Özcan 
ve ENTEKNO Limited Şirketi İşletme 
Müdürü Oktay Uysal’ın katkılarıyla 
öğrenciler bölümde ilk kez 2013-2014 
Öğretim Yılı Güz Döneminde açılan 
“Endüstriyel Kalite Sistemleri” dersi ile 
sanayi sektörüyle tanıştı. Üst yönetim 
desteğinin de büyük rol oynadığı der-
si, dönem boyunca sektörde tecrübeli 
isimlerden Oktay Uysal verdi. Projede 
beklenenin üstünde bir başarı sağlan-
dığını belirten Doç. Dr. Murat Erdem, 
sektörün talepleri ve dinamiği ile 
ilgili teorik ve uygulamalı eğitimlerin 
yapıldığı dersin, Organik Kimya Labo-
ratuvarı'nda gerçekleştirilen “5 Adım 
Sistemi” ile yürütüldüğünü söyledi.
Doç. Dr. Murat Erdem “Hocamız, ders 
kapsamında öğrencilerimize, endüstri 
talepleri ve sektör dinamiği hakkında 
birikimi doğrultusunda aktarımlarda 
bulunmanın yanı sıra özellikle kalite 
sistemleri ile ilgili teorik ve uygulamalı 
eğitimler yapmıştır. Bunlar içerisin-
de bence en göze çarpan; organik 
kimya laboratuvarımızda tüm sınıf ile 
birlikte yürütmüş oldukları 5 Adım ça-
lışmasıdır. 5 Adım, günümüz üretim 
sistemlerinin önemli uygulamaların-
dan birisidir. Toplam Verimli Bakım, 
Toyota Üretim Sistemi, yalın akış gibi 
günümüzün çağdaş yönetim sistemle-
rinin temellerindendir. ”dedi.

Deneyim Oldu

Üniversitenin desteğinin yanında 
öğrencilerin de sektörü tanımada ve 
dersi uygulamada istekli olmasının 
güzel sonuçlar doğurduğunu dile 
getiren Oktay Uysal ise “Dersin açıl-
ması bir görüşme esnasında oluşan 
ani bir enerjiyle oldu. Murat Hocamız 
ve Adnan Hocamızla birlikte oturup 
sohbet ederken sanayiyle öğrencileri-
mizi bir araya getirmemiz gerektiğini, 
öğrencilerimizin sanayiye hazırlanma-
sının çok önemli olduğunu konuştuk. 
‘Niye böyle bir ders vermiyoruz?’ diye 
düşündük ve bu ders ile uygulamaya 
geçtik. Doğal olarak ders ilk başladı-
ğında öğrencinin tepkisini ve ilgisini 
bilemediğimizden dersin ne kadar 
etkili olacağını ve ne gibi sıkıntılar ola-
cağını bilmiyorduk. Bir tür deneyim 
oldu.” dedi.

 5 Adım Sistemi Nedir?

Japonlardan örnekle uyarlanan 5 
Adım Sistemi’nin tüm üniversitelerde 
uygulanması hâlinde ciddi anlamda 
zaman ve enerji tasarrufu sağlanabi-
leceğine ve uygulamanın 5S’ini Türk-
çeye öğrencilerle birlikte uyarladıkla-
rına dikkat çeken Uysal, bu 5 adımı 
“Sınıflandırma, Sıralama, Sil-Süpür, 
Standartlaştırma ve Süreklilik” olarak 
aktardı.

TÜBİTAK’tan büyük destek Öğrenciler 
“5 Adım”ı 
çok sevdi

Bilim, Sanayi 
ve Teknoloji 

Bakanı 
Fikri Işık



Handan KAYGUSUZ / Alper YAVAŞÇALI

n Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan çe-
şitli kurumlardan gelen konuklarını 
ağırladı. Eskişehir’de yayımlanan Bal-
kon dergisi 22 Ocak günü Prof. Dr. Gün-
doğan’ı ziyaret etti. Ziyarette derginin 
sahibi Kadir Coşkun ile editörler Engin 
Coşkun ve Handan Kaygusuz yer aldı. 

Eskişehir’in sayılı dergileri arasında 
yer alan Balkon dergisi, 22 Ocak günü 
Anadolu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Naci Gündoğan’ı makamında ziyaret 
etti. Ziyarete derginin sahibi Kadir Coş-
kun ve editörler Engin Coşkun ile Han-
dan Kaygusuz katıldı.

Prof. Dr. Naci Gündoğan, dergide 
üniversite ile ilgili yazıları incelediğini 
ve Balkon dergisinin başarılı bir yayın 
çizgisi sürdürdüğünü söyledi. Anadolu 
Üniversitesinin misyonu, vizyonu ve 
gelecekte yapılacak olan projeler hak-
kında bilgi veren Gündoğan, üniversi-
tenin gelişen teknoloji ile birlikte çok 
daha iyi bir noktaya geleceğini söyledi.
Üniversite ile birlikte şehrin her anlam-
da kalkındığına dikkat çeken Rektör 
Gündoğan, önümüzdeki süreçte bu 
gücün giderek artacağını ifade etti.

Kadir Coşkun ise Eskişehir’in her 
türlü gelişimine üniversitenin katkısı-
nın azımsanmayacak bir yerde olduğu-
nu belirterek ilkeli yayıncılık anlayışı ile 
şehrin ve üniversitenin haber ve yazıla-
rının dergide yer almaya devam edece-
ğini kaydetti.

“Hedef İletişimi Güçlendirmek”

Eskişehir Sanayi Odası (ESO) Başkanı 
Savaş M. Özaydemir, ESO Meclis Başka-
nı İsmail Kunduracı ile ESO ve Eskişehir 
Organize Sanayi Bölgesi (EOSB) Yönetim 
Kurulu Üyeleri, 23 Ocak günü Anadolu 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Naci Gün-
doğan’ı makamında ziyaret etti.

Anadolu Üniversitesi ile sanayi iş 
birliğinin arttırılması yönünde yapıla-
bileceklerin değerlendirildiği ziyarette, 
üniversitenin şehir ve sanayi ile arasın-
daki duvarları yıkıp diyaloğunu artıra-
caklarını belirten Rektör Gündoğan “İlk 
iş olarak psikolojik ve fiziki duvarları 

kaldırmak için çalışmalar yapacağız. 
Amacımız; şehrimiz, sanayicimiz ve di-
ğer kurum ve kuruluşlarımızla iletişimi 
güçlendirmek, ülkemiz için güzel proje-
ler üretmek.” dedi.

Üniversite-sanayi iş birliğinde ESO 
ve Anadolu Üniversitesinin hâlihazır-
da önemli projelere imza attığını ifade 
eden ESO Başkanı Savaş M. Özaydemir, 
ESO tarafından kurulan Teknoloji Geliş-
tirme Bölgesinin ilk olarak Anadolu Üni-
versitesi içerisinde kurulduğunu kay-
detti. Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan’ın 
bu diyaloğu geliştirmeye yönelik olum-
lu görüşlerinden duyduğu memnuni-
yeti dile getiren Özaydemir “Teknoloji 
Geliştirme Bölgemizden öğrencilerimi-
zin projelerinin EOSB’de sergilenmesi-
ne kadar birçok alanda iletişim içinde-
yiz. Ancak hedefimiz; bu iletişimi daha 
da güçlendirmek. Rektörümüzün de 
bu yöndeki olumlu yaklaşımı oldukça 

memnuniyet verici. Bundan sonra da 
her türlü iş birliği için hazırız.” diye ko-
nuştu.

“Almanya’da Böyle Kampüs Yok”

Eskişehir’e yerel seçimler öncesi çe-
şitli temaslarda bulunmak üzere gelen 
Almanya’nın Ankara Büyükelçiliği Mas-
lahatgüzarı, Thomas Kurz, Rektör Prof. 
Dr. Naci Gündoğan’ı makamında ziya-
ret etti. 24 Ocak günü gerçekleştirilen 
ziyaretten büyük mutluluk duyduğunu 
ve çok etkilendiğini belirten Maslahat-
güzar Thomas Kurz üniversitenin ça-
lışmaları, gelişimi ve eğitimi hakkında 
bilgiler aldı.

Ziyarette, Prof. Dr. Naci Gündoğan 
Anadolu Üniversitesinin dünyanın en 
büyük 4’üncü üniversitesi olduğunu ve 
Azerbaycan başta olmak üzere Yuna-
nistan, Kosova ve Bulgaristan’da ofisle-
rinin bulunduğunu vurguladı. Rektör 

Prof. Dr. Gündoğan, özellikle üniversi-
tenin 2 büyük kampüsü bulunduğunu 
ve öğrenci potansiyeli açısından olduk-
ça güçlü bir üniversite yapısına sahip 
olduklarının altını çizdi. Thomas Kurz 
ayrıca, Gündoğan’ın görev süresi hak-
kında bilgi aldı.

Anadolu Üniversitesinin Eskişehir’e 
büyük katkılarının olması dolayısıyla 
üniversiteyi ziyaret etmek istedikleri-
ni dile getiren Kurz, Eskişehir’in genel 
atmosferinden oldukça memnun kal-
dıklarını söyledi. Yunus Emre Kampü-
sü’nden çok etkilendiğini kaydeden 
Thomas Kurz, Almanya’da böyle bir 
kampüsün henüz olmadığını ifade etti. 
Kurz ziyaret amaçlarının; Almanya ve 
Türkiye arasında bilim yılının kutlan-
ması ve Akademik Değişim Programı 
kapsamında Anadolu Üniversitesinde 
eğitim veren okutmanları üzerine oldu-
ğunu sözlerine ekledi.
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Burak ACAR 

n Kurulduğu günden bugüne üstün 
yetenekli öğrencilerin eğitimlerin-
de Türkiye’de büyük bir yenilik ve 
farkındalık yaratan Üstün Yetenekliler 
Eğitim Programlarına (ÜYEP) bu yılki 
başvurularda da her yıl olduğu gibi 
büyük ilgi vardı. 19 Ocak günü yapılan 
tanılama sınavlarına Eskişehir ve çevre 
illerden 6’ncı sınıfa devam eden 300’ü 
aşkın yetenekli öğrenci başvurdu. 
Tanılamalarda öğrencilerin genel zekâ, 
matematik ve bilim yeteneği ile yaratı-
cı düşünme düzeyleri ölçülerek üstün 
yetenekli öğrenciler belirlenmeye çalı-
şıldı. Başvuran öğrencilerin çoğunun 
üstün yetenek potansiyeli taşıdıklarını 
vurgulayan ÜYEP Koordinatörü Prof. 
Dr. Uğur Sak, kontenjanlarının sınırlı 
olması nedeniyle her yıl yalnızca 28 
üstün yetenekli öğrenciyi programa 
kabul edebildiklerini söyledi.

Yaşamlarında Fark Yarattık

Yedi yılda 28 farklı ilden 3 bine 
yakın başvuru aldıklarını belirten Prof. 
Dr. Uğur Sak, bugüne kadar 200’ü 
aşkın üstün yetenekli öğrenciye üç yıl 
süreyle eğitim verdiklerini kaydetti. 
Bu öğrencilerin yaşamlarında büyük 
farklılık yarattıklarını ifade eden Prof. 
Dr. Sak “ÜYEP’e kabul edilen öğrenci-
ler, 3 yıllık yoğun bir programa devam 
etmektedirler. Programın ana dersleri-
ni matematik, fen bilimleri ve karakter 
eğitimi programları oluşturmaktadır. 
ÜYEP’te ayrıca yaz programları da 
bulunmaktadır. Yaz okulunda ise 
öğrencilerin kişisel gelişimlerini des-
tekleyici program menüleri sunulmak-
tadır.  Bu dersler yoluyla öğrenciler 
hem akademik kazanım elde etmekte 
hem de çeşitli alanlarda ilgi, hobi ve 
yetenek geliştirmekteler. Görsel sanat-
sal tasarımlar, bilgisayar uygulamaları, 
yaratıcı yazma, yaratıcı drama ve 
akademik İngilizce gibi dersler yaz 
programlarında yoğun ilgi görmekte-
dir. Her derse hem branş öğretmenleri 
hem de akademisyenler girmektedir. 
Akademisyenler, öğrenciler için çok 
büyük bir ilham kaynağı ve rol modeli 
olmaktadır.” dedi.

“Türkiye’de Eğitimler Yetersiz”

Türkiye’de üstün yetenekli çocuk-
lar için ilkokul düzeyinde bir devlet 
okulu veya programı bulunmadığına 
dikkat çeken Prof. Dr. Sak, ortaokulda 
ise var olan üstün yetenekli öğren-
cilerin yalnızca % 7 veya 8’i gibi çok 
küçük bir orana özel eğitim verdikleri-
ni ifade etti.

Prof. Dr. Uğur Sak “Türkiye 
genelinde üstün yetenekli çocuklar 
için merkezî okullar ve özel sınıflar 
kurulmalıdır. Millî Eğitim, özel sektör 
ve üniversiteler bu alanda büyük ve 
daha cesaretli adımlar atabilirler.” 
diye konuştu.

Ramazan BALI 

n Farabi Kurum Koordinatörlüğünün 
düzenlediği Farabi Değişim Programı 
Çalıştayı, Öğrenci Merkezi’nde gerçek-
leşti. 22-23 Ocak günlerinde yapılan ça-
lıştayda, Farabi Değişim Programı’nın 
yönetmelik değişikliği yapılması ile ilgili 
görüş alışverişi yapılarak tespit edilen 
eksiklikler ve yaşanan sorunlar masaya 
yatırıldı.

Yükseköğretim Kurulu (YÖK) Akade-
mik Değişim Programları Birimi Ko-
ordinatörü Yrd. Doç. Dr. Erdem Özlük 

“YÖK’ün akademik değişim program-
ları adı altında yürüttüğü 2 program 
var. Bunlardan birisi Mevlana Değişim 
Programı, öbürü ise Farabi Değişim 
Programı olarak karşımıza çıkıyor. 
Bugün 5 yaşına girmiş olan Farabi 
Değişim Programı yönetmeliğinin uy-
gulamadan kaynaklanan özellikle ko-
ordinatörlerimizin ve programdan ya-
rarlanan öğrencilerimizin bize iletmiş 
oldukları birtakım görüş, düşünce ve 
önerileri tartışmak için Anadolu Üni-
versitesini ziyaret ettik. Başka üniversi-

telerden koordinatör arkadaşlarımızın 
da zaman ayırmasıyla bir çalıştay yapı-
yoruz. Bu çalıştayın en temel amacı; ar-
tık 5 yaşına girmiş olan Farabi Değişim 
Programı’nın daha etkin, daha verimli 
ve daha hızlı bir şekilde yürütülebilme-
si açısından yasal mevzuatta önümüze 
çıkan birtakım sorunların çözümlen-
mesi üzerine çalıştık.” diye konuştu.

Farabi Değişim Programı Kurum 
Koordinatörü Yeşim Çakallı ise “5 üni-
versite ve Yükseköğretim Kurulu Fa-
rabi Koordinasyon Ofisi yetkilileriyle 2 

günlük bir çalıştay düzenliyoruz. Çalış-
tayın amacı; yönetmelikte eksik olan 
ya da düzeltilmesi gereken noktaların 
giderilmesi üzerinde fikirlerimizi pay-
laşmak. Yürürlükte olan yönetmeliğin 
revizyonu ile programı uygularken 
ortaya çıkan yeni durumlar hakkında 
değişiklikler yapılması gerekti. Anadolu 
Üniversitesi Farabi Ofisi olarak da çalış-
taya ev sahipliği yapmaktan mutluluk 
duymaktayız. Çalıştay sonuçlarına 
göre de YÖK yönetmelikte değişikliklere 
gidecek.” dedi.

Anadolu Üniversitesinde Farabi Çalıştayı

“Amacımız güzel projeler üretmek”

ÜYEP büyük 
ilgi görüyor

Prof. Dr. 
Uğur Sak

Eskişehir Sanayi Odası Başkanı Savaş M. Özaydemir, ESO Meclis Baş-
kanı İsmail Kunduracı ile ESO ve Eskişehir Organize Sanayi Bölgesi 
Yönetim Kurulu Üyeleri Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan’ı ziyaret etti.

Balkon dergisi sahibi ve editörleri Prof. Dr. Gündoğan’ı ziyaret etti.

Almanya’nın Ankara Büyükelçiliği Mas-
lahatgüzarı Thomas Kurz, Rektör Prof. 
Dr. Naci Gündoğan’ı ziyarat ederek bir 
görüşme gerçekleştirdi.
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Sedef ORAL 

n Bilgisayar Araştırma ve Uygula-
ma Merkezi (BAUM) Müdürlüğüne 
atanan Prof. Dr. Yusuf Oysal 29 Ocak 
günü yapılan törenle görevi Yrd. Doç. 
Dr. Özgür Yılmazel’den devraldı. Tö-
rene Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan 
da katıldı. 

Bir Bayrak Yarışı

Rektör Prof. Dr. Naci Gündoğan yö-
netim değişikliğiyle ilgili şöyle konuş-
tu: “Öncelikle Özgür Yılmazel’e çok 
teşekkür ediyorum. Gerçekten geçti-
ğimiz 4 yıl boyunca üniversitemizin 
en önemli birimlerinden biri olan 
Bilgisayar Araştırma ve Uygulama 
Merkezi müdürlüğünü yaptı. Gerçek-
ten uyumlu ve başarılı bir çalışma 
dönemi geçirdi. Kendisine katkıların-
dan dolayı çok teşekkür ediyorum. 
Tabii ki bu bir devir teslim, bir bayrak 
yarışı. Hepimiz belli dönemlerde belli 
işler yapacağız üniversitemiz adına. 
Teslim etmek demek, artık o işten 
tamamen çekilip ‘Benim işim bitti’ 
demek değil. Tabii ki her arkadaşımı-
zın deneyimine ihtiyacımız var. Öz-
gür Hoca’mızdan da hâlâ faydalan-

maya devam edeceğiz. Aynı şekilde 
Yusuf Hoca’mız da üniversitemizin 
yıllardır öğretim üyesi. Bu noktada 
BAUM’a yeni bir dinamizm getirece-
ğine inanıyorum. Her yeni yönetim 
bir dinamizm getirecek. Nasıl Özgür 
Hoca’mız geldiğinde projeler üretip 
onları hayata geçirdi; Yusuf Hoca’mız 
da yeni ekibiyle beraber yeni projele-
ri uygulamaya koyacak. Ben Yusuf 
Hoca’ya da yeni dönemde bu tekli-
fimizi kabul ettiği için çok teşekkür 
ediyorum. Bu iş, öğretim üyeliğinin 
yanında yapılacak ayrıca bir iş. Hiç 
de kolay bir iş değil. Önümüzdeki dö-
nemde başarılar diliyorum. Biz üni-
versite rektörlüğü olarak her zaman 
BAUM yönetiminin, iş yapan herke-
sin arkasında olduk. Bundan sonra 
da devam edeceğiz. Her şey Anadolu 
Üniversitesi için.”

Göreve başladıklarında da yöne-
tim kurulunda Prof. Dr. Naci Gün-
doğan’ın olduğunu ve 4 yıl boyunca 
desteklerini hiç eksik etmediklerini 
ifade ederek sözlerine başlayan Yrd. 
Doç. Dr. Özgür Yılmazel, duyguları-
nı şu cümlelerle belirtti: “Biz birçok 
sistemi sistemsel hâle getirmeye 

çalıştık. İnsandan bağımsız hâle ge-
tirmeye çalıştık. Elimizden gelenin 
en iyisini yapmak için uğraştık ama 
dediğiniz gibi daha yapılacak çok iş 
var çünkü Anadolu Üniversitesi hem 
personeliyle hem Açıköğretimiyle 
hem örgünüyle çok büyük bir ekosis-
tem. Şimdi ben bu işi gönül rahatlı-
ğıyla Yusuf Hoca’ya devrediyorum. 
Zaten Yusuf Hoca’yı da üniversiteye 
geldiğim ilk günden beri tanıyorum. 
Ne zaman desteğe ihtiyacı olursa biz 
hep buradayız.”

Güzel Çalışmalar Olacak

BAUM’un yeni müdürü Prof. Dr. 
Yusuf Oysal ise “Rektör Hocamızın 
da dediği gibi yapılacak daha çok iş 
var. Önceki yönetimler çok güzel işler 
yaptı. Devamında yapılması gereken 
işler de var. Bu işler tabii biter diye bir 
şey de yok, yani biz belli bir noktaya 
kadar getireceğiz. Güzel çalışmalar 
olacak inşallah. Üniversitemizi yeni 
girişimlerle beraber daha iyi yerlere 
getireceğiz. Bu konuda Rektör Hoca-
mızın da desteği önemli. Böyle bir gö-
revi verdikleri için de ayrıca teşekkür 
ederim.” şeklinde konuştu.

Meral TOSUN 

n Yabancı Diller Yüksekokulu Müdürü 
Prof. Dr. Handan Yavuz, görevini 21 
Ocak günü Doç. Dr. Belgin Aydın’a 
devretti. Doç. Dr. Aydın’a yeni göre-
vinde başarılar dileyen Prof. Dr. Yavuz 
“2002’den beri bu müdürlük görevini 
yürütüyorum. Bu süreç içerisinde 
hazırlık eğitimini Avrupa dil ölçütlerine 
uyumlu uluslararası standartlara ve 
Türkiye’de saygın bir yere getirdik. Akre-
ditasyon çalışmaları için ön çalışmaları 
yaptık. Umarım bundan sonra daha da 
ileriye götürürler. Hayırlı olsun.” dedi.

Doç. Dr. Belgin Aydın ise “Buradaki 
dinamik ve genç öğretim görevlisi  
kadrosu ile altından kalkamayacağımız 
hiçbir işin olmadığını düşünüyorum. 
Yabancı Diller Yüksekokulunu Anadolu 
Üniversitesinin yüzü olarak görüyorum 
çünkü öğrencimiz üniversite hayatı 
hakkındaki ilk izlenimlerini burada elde 
ediyor. Aslında geleceğinin temellerini 
ilk burada atıyor. Öğrencilerimizin 
buradan başarılı ve mutlu ayrılmalarını 
umut ediyorum. Tüm amacım; bu çatı 
altındaki herkes için huzurlu bir ortam 
yaratabilmek. Bunu da büyük bir  ekip 
olarak başarabileceğimizi umut ediyo-
rum.” şeklinde konuştu. 

Sedef ORAL 

n Mühendislik Fakültesi Endüstri 
Mühendisliği ve Eskişehir Osmangazi 
Üniversitesi Mühendislik Mimarlık 
Fakültesi Endüstri Mühendisliği Bö-
lümlerinin desteğiyle Türkiye Makine 
Mühendisleri Odası Eskişehir Şubesi 
bünyesinde gerçekleştirilen Toplum-
sal Gelişimde Endüstri-İşletme Mü-
hendisliği temalı “9. Endüstri-İşletme 
Mühendisliği Kurultayı”, Osmangazi 
Üniversitesi Kongre ve Kültür Merke-
zi'nde 6-7 Aralık 2013 tarihlerinde ger-
çekleştirildi.

400 civarında katılımcı, 3 panel, 10 
oturum ve 40 sözlü bildiri ile tamam-
lanan kurultayın “Endüstri Mühen-
disliğinin Dünü, Bugünü, Yarını” adlı 
paneline Endüstri Mühendisliğinin 
duayen isimlerinden Prof. Dr. İmdat 
Kara, Anadolu Üniversitesi Mühen-
dislik Fakültesi Endüstri Mühendisliği 

Bölüm Başkan Yardımcısı Doç. Dr. Ni-
hal Erginel ve Yöneylem Araştırması 
Derneği Yönetim Kurulu Üyesi Doç. 
Dr. Sinan Gürel konuşmacı olarak ka-
tıldı. 

Panelde Doç. Dr. Nihal Erginel, En-
düstri Mühendisliği mesleğinin araş-
tırma anket sonuçlarını, Türkiye ge-
nelinde pek çok üniversiteden mezun 
437 endüstri mühendisinin cevapları 
ile analiz etti ve kurultayda sundu. Bu 
çalışmaya Anadolu Üniversitesi Mü-
hendislik Fakültesi Endüstri Mühen-
disliği Bölümü öğrencilerinden Merve 
Tekçe, Gamze Küçük ve Aybüke Alper 
de destek verdi.

Doç. Dr. Nihal Erginel, kurultayda-
ki sonuçlar hakkında şöyle konuştu: 
“Endüstri mühendisleri; yoğun olarak 
Üretim Planlama, Kalite Kontrol ve Da-
nışmanlık alanlarında, metal üretimi, 
eğitim, inşaat, kamu ve otomotiv gibi 

sektörlerinde çalışmakta olup ankete 
verilen cevaplar doğrultusunda gele-
cek 10 yılda da ağırlıklı olarak bu alan-
larda çalışılacakları düşünülmektedir. 
Meslek hayatında en çok Toplam Ka-
lite Yönetimini, Üretim Planlama ve 
Kontrolünü, Finansal Konuları, Teda-
rik Zinciri Yönetimini ve İleri Bilgisa-
yar Programlama'yı kapsayan dersler 
kullanılmaktadır. Endüstri mühendis-
lerinin mezun olduktan sonra kendi-
lerini geliştirme ihtiyacı duydukları 
alanlar ise yabancı dil (Almanca, Rus-
ça ve Çince), bilgisayar kullanımı (MS 
Office, Kurumsal Kaynak Planlama 
ve Veri Tabanı) ve insan ilişkileridir. 
Endüstri mühendisleri, aldıkları eği-
timin meslek yaşamlarına katkısının 
oldukça fazla olduğunu düşünmek-
tedir. Ayrıca alınan eğitimin başarıya 
olan etkisinin üniversiteler arasında 
farklılık göstermediğini düşünmek-

tedirler. Yüksek lisans programına 
devam eden ve etmeyen katılımcıla-
rın iş yerindeki pozisyonları arasında 
önemli bir farklılık gözlemlenmemiş-
tir. Ancak doktora programına devam 
eden endüstri mühendisleri daha çok 
üst kademelerde görev almaktadır. 
Çalışan endüstri mühendisleri, mes-
leklerinden memnun olup gelecek 
kuşaklara da bu mesleği önerme eği-
limindedir. Son dönem mezunların 
mesleği önerme oranının daha çok 
olması endüstri mühendisliği mesle-
ğinin hâlâ popüler olduğunu göster-
mektedir.”

Büyük bir ilgi ve katılımın olduğu 
kurultaya, Anadolu Üniversitesi Mü-
hendislik Fakültesi Endüstri Mühen-
disliği Bölüm Başkanı Prof. Dr. Refail 
Kasımbeyli başta olmak üzere öğren-
cileri de görev alarak ve oturumlara 
katılarak destek verdi.

Endüstri-İşletme Mühendisliği Kurultayı

Prof. Dr. Oysal görevi törenle devraldı
YDYO’da devir 
teslim töreni

Alper YAVAŞÇALI 

n Turizm Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Celil Koparal’ın Eskişehir’de küme ör-
neklemesi yöntemiyle seçilen 880 kişi 
üzerinde yaptığı “Kredi Kartı Kullanım 
Davranışı” araştırması tamamlandı. 
2013 yılı içerisinde gerçekleştirilen ve 
“Kredi kartları statü sembolü olarak mı 
görülüyor?”, “Gerçekten tüketici bütçe-
lerine yönelik tehdit mi oluşturuyor?” 
gibi sorulara cevap aranan araştırmada 
elde edilen sonuçların bazıları şöyle:
● Tüketicilerin yarısına yakını bir kredi 
kartına sahip. Üç ya da daha fazla 
karta sahip olanların oranı % 20’yi 
buluyor.
● Kart kullananların çoğunluğu (% 54) 
2500 TL’nin altında toplam kart limi-
tine sahip. 10.000 TL ve üstü toplam 
limite sahip olanlar araştırma popülas-
yonun % 10’unu oluşturuyor.
● Market alışverişleri (gıda, temizlik 
maddeleri, küçük ev gereçleri vb.)  
kredi kartı kullanımında % 41 ile en 
büyük paya sahip. İkinci sırada % 29 
ile elbise, ayakkabı, güneş gözlüğü, 
aksesuar, tuhafiye vb. yer alıyor. Bu 
iki grubun toplam içindeki payı % 70’i 
buluyor.
● Tüketicilerin % 55’i kredi kartı 
kullanımıyla ilgili bir sorun yaşadığın-
da genellikle ürün ya da hizmeti satın 
aldıkları noktaya şikâyette bulunuyor. 
Doğrudan bankaya başvuranlar % 
27’de kalıyor.
● Son iki yıl içinde kredi kartlarından 
biri veya birkaçı iptal edilen tüketici-
lere göre kartlarının en büyük iptal 
nedeni; kart borçlarını düzenli olarak 
ödeyememeleri. (% 36). Öteki nedenleri 
ise sırasıyla kredi kartını (kartlarını) 
uzun süre kullanmamış olmaları (% 24) 
ve çok sayıda kart sahibi olduklarından 
bazılarından kurtulmak istemeleri 
oluşturuyor. (% 23).
● Kredi kartlarının toplam dönem 
borçlarını tümüyle ve zamanında öde-
yebilenlerin oranı % 17’de kalıyor. 
Kredi kartı kullanımı nedeniyle normal 
harcamalarının üzerine çıkan tüketici-
ler, % 32 ile toplam popülasyonun üçte 
birini oluşturuyor; % 51’i ise  normal 
harcamalarının düzeyinde kalıyor.
● Kredi kartlarını bir prestij işareti ola-
rak görenlerin oranı % 74’ü buluyor. 
● Tüketicilerin % 73’ü kredi kartlarına 
vade farksız taksitlendirme sundukları 
için rağbet gösteriyor. 
● Tüketicilerin % 80’i kredi kartı kulla-
nılması sonucu harcamaların kontrol 
edilmesinin zor olduğunu düşünüyor. 
● Kredi kartını bir modernlik işareti 
olarak algılayanların oranı % 55.
● Tüketicilerin % 24’ü üyelik aidatı 
nedeniyle kartlarını iptal ettiriyor. 
● Tüketicilerin % 79’u kredi kartlarını 
destekliyor. Kredi kartı uygulaması 
olmayan günlere özlem duyanların 
oranı % 14’te kalıyor.

Tüketiciye 
göre kredi kartı 
prestij sembolü

Prof. Dr. 
Celil Koparal

Prof. Dr. 
Handan Yavuz

Doç. Dr. 
Belgin Aydın
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Emre Hüseyin YİĞİT 

n Anadolu Üniversitesi, Türkiye Bi-
limsel ve Teknolojik Araştırma Kuru-
mu (TÜBİTAK) projeleriyle adından 
söz ettirmeye devam ediyor. Ana-
dolu Üniversitesi “2209/A-Üniversite 
Öğrencileri Yurt İçi Araştırma Proje-
leri Destek Programı” kapsamında 
teşvik almaya hak kazanarak yeni 
bir başarıya imza attı. 

Mühendislik Fakültesi Malzeme 
Bilimi ve Mühendisliği Bölümü 
4’üncü sınıf öğrencilerinden Gamze 
Saydam ve Şevki Samet Kaplan, baş-
vurdukları projelerle Malzeme Bilimi 
ve Mühendisliği Bölümü Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Semra Kurama danış-
malığında araştırma desteği almaya 
hak kazandı. 

Kimyasal Malzeme İçin

TÜBİTAK tarafından lisans düze-
yinde araştırma projelerine verilen 
bu destek, öğrencilerin deneylerin-
de kullanılmak üzere satın alınması 
gereken kimyasal malzemeler için 2 
bin TL değerindeki malzeme alımını 
kapsıyor. Yürütücülüğünü öğren-
cilerin üstlendiği proje sürecinde, 
danışman hocalar ise yardımcı araş-
tırmacı rolünü üstleniyor. Öğrenci-
ler, TÜBİTAK ile yapılan sözleşme 
kapsamında en fazla 1 yıl süreyle 
proje raporlarını teslim etmek duru-
mundalar. 

Proje süreci hakkında bilgi veren 
Doç. Dr. Semra Kurama “Yaz döne-
minde öğrenciler bizi seçtikleri için 
konularımızı önceden belirledik, 
2013 yılı Ekim ayı içerisinde proje-

lerini yazdılar ve başvurularını yap-
tılar. Öğrenciler, projelerini bireysel 
olarak gerçekleştirdiler. Biz sadece 
danışman hoca olarak yer aldık. Öğ-
renciler, bütün proje yazımı aşama-
larında bizden yalnızca destek aldı. 
Ocak ayı ortalarında sonuçlar liste-
lendi. Öğrencilerimiz sözleşmeleri 
imzaladılar ve belgeleri gönderdik. 
Haziran’ın 30’una kadar öğrencile-
rin proje raporlarını teslim etmeleri 
gerekiyor.” dedi.

“Öğrencileri Geliştiriyor”

Anadolu Üniversitesinin TÜBİ-
TAK projeleri kapsamında oldukça 
iyi bir düzeyde olduğunu belirten 
Kurama, her birimden bu tür pro-
jelerin oldukça rahat çıkabildiğini 
ve üniversite birimlerinin bu konu-
da yeterince bilinçli olduğunu kay-
detti. Öğretim odaklarının proje 
yazma üzerine olduğunu belirten 
Doç. Dr. Semra Kurama “Biz öğ-
rencilerimizden son sınıfta 2 ayrı 

dönem dâhil olmak üzere bitirme 
projeleri yapmalarını istiyoruz. 
Birinci dönem literatür taramala-
rı yapılırken ikinci dönem ise de-
neysel faaliyetler gerçekleştiriliyor. 
Bizim MÜDEK (Mühendislik Eğitim 
Programları ve Değerlendirme Ak-
reditasyon Derneği) kapsamında 
yapmış olduğumuz çalışmalarda 
öğrenciler literatür kısmı tarama-
larını yaptıktan sonra raporlarını 
proje taslağı şeklinde hazırlıyorlar. 
Bu taslak bizim de TÜBİTAK proje 
taslağımız oluyor.” diye konuştu. 

Bu tür projelerin öğrencilerin kişi-
sel yeteneklerini geliştirdiğini ifade 
eden Kurama bu konu hakkında 
“Proje tabanlı eğitim alarak öz güven 
ediniyorlar. Mezun olduklarında gi-
decekleri iş ortamlarına kendilerini 
hazırlıyorlar. Bu durum onlara hem 
akademik hem iş anlamında birçok 
avantaj sağlıyor. Öngörü, analiz ve 
planlama yeteneklerini güçlendiri-
yorlar.” şeklinde konuştu.

Ramazan BALI 
n “Hukuk Klinikleri Kapsamında Herkes 
İçin Hukuk Programının Lise Müdür-
lerine Tanıtımı” toplantısı, 30 Ocak 
günü Hukuk Fakültesinde düzenlendi. 
Toplantıya, konuşmacı olarak Hukuk 
Fakültesi öğretim elemanları Doç. Dr. 
Ayşe Tülin Yürük, Yrd. Doç. Dr. Kıvılcım 
Turanlı Yücel ve Arş. Gör. Yusuf Sertaç 
Serter konuşmacı olarak katıldı.

Toplantının açılış konuşmasını yapan 
Hukuk Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ufuk 
Aydın “Amacımız; Hukuk Klinikleri 
biriminin faaliyetlerinden birisi olan 
‘Street Law (Sokak Hukuku) hakkında 
müdürlere bilgi vermek ve onlara kısa 
bir eğitim sunmak. Toplantımızda 
Hukuk Kliniği’nin bir ayağı olan çocuk 
haklarını anlatacağız. Bu haklar çerçeve-
sinde hukuk öğrencilerimiz gidecekleri 
ortaöğretim kurumlarında ve liselerde 
öğrencileri çocuk ve genç hakları konu-

sunda eğitecekler. ” dedi.
Hukuk Fakültesi 

öğrencilerinin mezun 
olduktan sonra iş 
hayatında zorluklar 
yaşadığına dikkat çe-

ken Doç. Dr. Ayşe 
Tülin Yürük 

“İlk olarak 
amacımız; 

Hukuk 
Fakül-
tesi 
öğ-

rencilerinin okulda öğrendikleri kavram-
ları, kurumları ve kuralları ortalama bir 
vatandaşın anlayabileceği dille anlatabil-
melerini sağlamak. “ diye konuştu.

Herkes İçin Hukuk 

Hukuk Klinikleri Birimi Müdürü Yrd. 
Doç. Dr. Kıvılcım Turanlı Yücel, konuyla 
ilgili şunları söyledi: 

“Eskişehir’deki lise müdürleriyle bir 
araya gelip liselerin ihtiyaçlarını belirle-
yerek ona göre bir program oluşturabil-
mek istedik.” şeklinde konuştu.

Hukuk Klinikleri Birimi Müdür Yar-
dımcısı Arş. Gör. Yusuf Sertaç Serter  ise 
“Street Law isimli programımız var. Biz 
bunu ‘Herkes İçin Hukuk’ diye çevirdik. 
Toplumun dezavantajlı ya da kırılgan 
dediğimiz kesimlerinin durumlarını 
güçlendirmeye yönelik bir proje. Hukuk 

öğrencilerimiz, 
liselere giderek 
öğrencilerin 
dikkatini 
çekebilecek 
ve günlük ha-

yatta kullanabi-
lecek bilgileri 

verecek-
ler.” 

dedi.

Buse METE 
n Hukuk Fakültesi tarafından Eskişe-
hir Barosuna bağlı avukatlara yöne-
lik olarak düzenlenen ara buluculuk 
eğitiminin sertifika töreni 30 Ocak 
günü gerçekleştirildi. Fakülte seminer 
salonunda yapılan törende, üniversi-
temizin çeşitli birimlerinden öğretim 
elemanlarının eğitmen olarak görev 
aldığı programı başarıyla tamamlayan 
17 avukata sertifikaları verildi. 

Sertifika Bir Ön Koşul

Hukuk Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Ufuk Aydın törende şunları söyledi:

“Beş haftalık uzun süren bir eğitim 
oldu ve bir ilki gerçekleştirdik. Üniver-
sitemizin farklı fakültelerinden birçok 
hoca da sağ olsun bize destek verdi. 
Eğitimlerin tamamlanmasının ardın-
dan sertifika almaya hak kazandınız 
ama tabii bu işin yarısı, asıl olan ise 
sınavdır. Sınavın ön koşulu ise serti-
fika almış olmak. Umuyorum almış 
olduğunuz sağlam eğitim sayesinde 
sınavda da başarılı olarak ‘Ara Bulucu 
Ruhsatı’nı alacaksınız.” dedi.

Eskişehir Barosu Başkanı Av. Rıza 
Öztekin Hukuk Fakültesi ile iş birliği ve 
diyaloğun her zaman devam edeceği-
ni belirterek şöyle konuştu:

“Ben bu olayı en iyi hukukçuların 
yapacağını düşündüm. Buradaki mes-
lektaşlarım bu konuda herhâlde ara 
buluculuğun en iyisini yapacaklardır. 
Sıkıntılı olan konu; önce yazılı sınav, 
ardından mülakat olması. Bunu eleşti-
riyoruz ama önemli olan hukukun ni-

hai amacı; adaleti gerçekleştirmektir. 
Bizim önleyici avukatlıkta hep bir ha-
yalimiz var: İhtilaflar hiç yargıya taşın-
madan çözülebilir mi? Ara buluculuk 
da bunun etkenlerinden biri olacaktır. 
Yaygınlaştırılabilir, geliştirilebilir. Ba-
roların görevi; hukukun üstünlüğünü 
savunmak ve bu kavramlara işlerlik ka-
zandırmak. Dolayısıyla Eskişehir Baro-
su olarak bu çalışmaları destekliyoruz. 
Ben meslektaşlarıma ve diğer hukuk-
çulara bu konuda güveniyorum.” 

Eğitim süreci hakkında bilgi veren 
program sorumlusu  Yrd. Doç. Dr. Nilü-
fer Boran Güneysu şunları söyledi: 

“7 Haziran 2012 tarihinde ‘Hukuk 

Uyuşmazlıklarında Ara Buluculuk Ka-
nunu’ kabul edildi. Bu kapsamda beş 
yıllık mesleki tecrübeye sahip fakülte 
mezunlarının ara bulucu olması öngö-
rüldü. Ayrıca kanunda bunun yanı sıra 
belli bir saat şartı da getirilmişti. Bu eği-
tim de bünyesinde Hukuk Fakültesi 
bulunan üniversiteler, Türkiye Barolar 
Birliği ve Adalet Bakanlığımız tarafın-
dan gerçekleştirilecekti. Üniversitemiz 
de eğitim izninde 40’ıncı sırada yer 
alarak eğitim iznini 2016’ya kadar 
uzatma durumu ortaya çıktı.”  

Eğitim programının ekip çalışma-
sının sonucu olduğunu ifade eden 
Güneysu “Biz bu program ve organi-

zasyon sayesinde hem hukuki hem de 
organizasyona yönelik çok şey öğren-
dik. Umarım katılımcıların da beklenti-
lerine uygun bir program olmuştur. 56 
saatlik bir eğitim aldılar ve bu yüzden 
sanırım övgünün en büyüğünü onlar 
hak ediyor. Uzun ve yorucu bir eğitim 
döneminden sonra herkesin sertifika-
sına kavuşma heyecanı içinde olduğu-
nu tahmin ediyorum.” dedi.

İletişim Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Erol Nezih Orhon ise “Benim 
için her görüşme, her tanışma bir yol-
culuk demektir. Yepyeni insanlarla 
yeni bir yolculuğa çıktığımı düşünüyo-
rum.” diye konuştu.

Avukatlar sertifi kalarını aldı

TÜBİTAK’tan ‘Yurt İçi Araştırma’ desteği 

Ramazan BALI 

n Eskişehir 2013 Türk Dünyası Kültür 
Başkenti etkinlikleri kapsamında Kaza-
kistan Karagandı Senfoni Orkestrası, 25 
Ocak günü Atatürk Kültür ve Sanat Mer-
kezi Opera ve Bale Salonu’nda sahne 
aldı. Eskişehir 2013 Türk Dünyası Kültür 
Başkenti Ajansı tarafından düzenlenen 
“Türk Dünyası Çağdaş Klasik Müzik 
Şaheserleri” konserine Eskişehir Valisi 
Güngör Azim Tuna, Eskişehir Milletvekili 
Salih Koca, Garnizon Komutan Vekili 1. 
Ana Jet Üs. K. Hv. Plt. Tuğg. Recep Yük-
sel, Anadolu Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Naci Gündoğan ve TÜRKSOY Genel 
Sekreteri Düsen Kaseinov katıldı.

Uluslararası Türk Kültürü Teşkilatı 
(TÜRKSOY) Genel Sekreter Yardımcısı 
Doç. Dr. Fırat Purtaş “Bu konser Kaza-
kistan’ın Karagandi şehrinden gelen 
Karagandi Senfoni Orkestrası’nın 20 
Ocak’ta Trabzon’da başlayıp 26 Ocak’ta 
Bursa’da sona erecek olan Türkiye 
turnesinin bir parçası. Orkestranın ve 
konserin diğer konserlerden farkı; reper-
tuvarının Türk Dünyasının klasik müzik 
bestecilerinin eserlerinden oluşması. 
Bu repertuvar, Türkiye’de ve dünyanın 
hiçbir yerinde bulunmuyor.” dedi.

TÜRKSOY Basın Müşaviri Salim 
Ezer de “Türkiye turnesi, TÜRKSOY’un 
20. yılı için oluşturulmuş bir projeydi. 
Türk dünyasının klasik çağdaş müzik 
eserleri Türkiye turnesinden önce Kırgı-
zistan’da, Rusya’da ve çeşitli Türk Cum-
huriyeti ülkelerinde seslindirildi ama ilk 
defa Karagandı Senfoni Orkestrası’yla 
bir konser düzenliyor.” diye konuştu.

Türk Dünyası 
şaheserleri 
Eskişehir’de

Hukuk 
Klinikleri okul 
müdürlerine 
tanıtıldı

Doç. Dr. 
Ayşe Tülin 

Yürük

Yrd. Doç. 
Dr. Kıvılcım 
Turanlı

Arş. Gör.
Yusuf Sertaç Serter
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Orçun ÜNLÜ 
n Eğitim Fakültesi öğretim elemanların-
dan Prof. Dr. Gürhan Can, 16 Ocak günü 
emekliye ayrıldı. Prof. Dr. Can için 27 
Ocak günü emeklilik töreni düzenlendi.

Fakülte Yönetim Kurulunda gerçek-
leştirilen törende konuşan Eğitim Fa-
kültesi Dekanı Prof. Dr. Gül Durmuşoğ-
lu Köse şunları söyledi:

“Prof. Dr. Gürhan Can Hocamız, fa-
kültemiz Eğitim Bilimleri Bölümü’nde 
1987 yılında yardımcı doçent olarak 
göreve başlamış ve Eğitim Bilimleri 
Bölüm Başkanı olarak görevini sürdü-
rürken de emekliye ayrılmaya karar 
vermiştir. 1999-2005 yılları arasında 
2 dönem fakültemizin dekanlık gö-
revini de üstlenen Gürhan Hoca’mı-
zın Eğitim Fakültemizin gelişip bu 
günlere gelmesinde katkısı ve emeği 
büyüktür. Bilhassa fakültemiz Eğitim 
Bilimleri Bölümünde Rehberlik ve Psi-
kolojik Danışmanlık Programının ku-
rulması ve bu programın ülkemizde 

hem lisans hem de lisansüstü eği-
timde iddialı bir yere gelmesinde ho-
camızın payı çok önemlidir. Bundan 
sonraki dönemde kendisine, ailesi ve 
sevdikleri ile huzurlu, esen ve mutlu 
bir yaşam diliyorum.” 

Prof. Dr. Can ise “Fakülteye öğretim 
üyesi olarak hizmet vermenin yanı sıra 
Ana Bilim Dalı Başkanı, Bölüm Başkanı, 

Fakülte Yönetim Kurulu Üyesi, Fakülte 
Kurulu Üyesi, Senatör, Dekan Yardımcı-
sı ve Dekan olarak idari görevler üstlen-
miş olmaktan, ayrıca Rehberlik ve Psi-
kolojik Danışmanlık Ana Bilim Dalının 
kurucusu olmaktan gurur duyuyorum. 
Burada çalıştığım süreç içerisinde Ana-
dolu Üniversitesi bana çok şeyler kattı. 
Yetişmelerinde veya fakülteye girişle-

rinde rol sahibi olduğum genç arkadaş-
larım ümit ediyorum ki Rehberlik ve 
Psikolojik Danışmanlık Programlarını 
çok daha ileriye taşıyacaklardır. Ben 
de her ne kadar başka bir üniversitede 
akademik yaşamımı devam ettirsem 
de bana ihtiyaç duydukları her zaman 
seve seve elimden gelen desteği verece-
ğim.” diye konuştu.

n İletişim Kulübünün amaçları 
neler?

Eskişehir’de olduğumuz için sek-
törden biraz uzağız; iletişim sektörü 
İstanbul’da. Amacımız, 
sektörü daha yakından ta-
nımak. Bunun için çeşitli 
söyleşiler, etkinlikler yapı-
yoruz. Kulübümüzde halk-
la ilişkiler, reklam tanıtım, 
sponsorluk gibi alt ekiple-
rimiz, yani bir ajans yapılanmamız 
var. Bu ajans yapılanmasıyla sektöre 
hazırlanıyoruz. 

n Kulübünüz sadece İletişim Fakülte-
si öğrencilerinden mi oluşuyor?

Hayır, sadece İletişim Fakültesi 
öğrencileri değil. Edebiyat Fakültesin-
den, Endüstriyel Tasarım, Çevre Mü-
hendisliği gibi bölümlerden arkadaşla-
rımız var. Farklı fakültelerden bizimle 
çalışmak isteyen arkadaşlarımıza ka-
pılarımız her zaman açık. 

n Yıl içinde düzenlediğiniz etkinlikler-
den bahseder misiniz? 

Bu sene 10’uncusu düzenlenecek 
olan ‘Kampüste Reklam Var’ etkinliği-
mize halkla ilişkiler ve reklamcılık sek-
töründen önemli isimleri davet ediyo-
ruz. Kampüste Reklam Var 5’te Cem 
Yılmaz’ı konuk etmiştik. Bu sayede ak-
tif üyeler ya da katılımcılar staj imkânı 
da yakalayabiliyorlar. ‘CMYK Gazete 
Günleri’ etkinliğimizin bu sene adını 
değiştirdik; Medya Günleri yaptık. 
‘Gazete Günleri’ olması bizi çok kısıtlı-

yordu çünkü televizyondan da İnter-
net gazeteciliğinden de isimler davet 
ediyoruz. ‘Atölye Söyleşi’de atölyeler 
düzenliyoruz. Mesela geçen sene 
Pixelplus Dijital Reklam Atölyemiz 
oldu. Söyleşilerde iletişim sektörün-
den önemli isimlerle buluşuyoruz. 

n Yaptığınız etkinliklerle sesinizi ne 
kadar duyurabildiniz?

CMYK Gazete Günleri ve ‘Kampüste 
Reklam Var’da kampüsten Twitter’da 
ilk trend topic olan etkinliğiz. Ayrıca 
ulusal medyada da haberlerimiz çık-
tı. Fatih Portakal ve İrfan Değirmenci 
sabah haberlerinde etkinliğimizden 
bahsetti. Bu da çok onur verici. Aylar 
süren çalışmamızın güzel bir sonucu 
oldu. 

n Bir etkinliği hazırlarken ne kadar 
zaman öncesin-
den çalışmaya 
başlıyorsunuz? 
Süreç nasıl işli-
yor?

Kulübümü-
ze çok talep 

olduğu için bir-iki hafta üye alımımız 
oluyor. Sonrasında kulübümüzü tanıt-
mak ve yeni üyeleri tanımak amacıyla 
genel toplantı yapıyoruz. Toplantıya 
bu sene 150’ye yakın kişi geldi. Üye-
lerden kendilerini tanıtmaları için 
motivasyon mektubu istiyoruz ve 
hangi ekipte çalışmak istediklerini so-
ruyoruz. Ekipler belirlendikten sonra 
her ekibin ayrı ayrı toplantısı oluyor. 
Ekim gibi etkinlikler için çalışmalara 
başlıyoruz. Etkinliklerimiz genelde ilk-

baharda oluyor. Bu sene ikisi de Nisan 
ayında, o zamana kadar çalışacağız. 
Atölye Söyleşi’de durum biraz daha 
farklı çünkü belirli bir zamanı yok. Ko-
nuğu çağırıyoruz ve ne zaman uygun-
sa o zaman söyleşi yapıyoruz. 

n Ekip olarak çalışıyorsunuz ve ol-
dukça kalabalıksınız. Fikir ayrılıkları 
olduğunda bunu nasıl çözüyorsu-
nuz?

Genellikle oy birliğiyle karar 
vermeye çalışıyoruz. Bizde 
hiyerarşi yok. Yönetim kuru-
lunda olmamız bize bu konu-
da bir ayrıcalık sağlamıyor, 
önemli olan çoğunluğun ne 
istediği.  

n Aktif bir kulüpsünüz. Ders-
lerle ve sosyal yaşantınızla birlikle yü-
rütmek zor olmuyor mu?

Zor oluyor ama bir süre sonra alışın-
ca kendinizi kulübe adıyorsunuz. Ku-
lüp daha ön planda oluyor ve oradaki 
arkadaşlıklar da sosyal yaşantınızın 
bir parçası oluyor. Sıkı bağlar kurduk-
tan sonra orada olmak zevk veriyor. O 
yüzden kendi adıma çok sıkıldığımı 
söyleyemem. 

n Arkadaşlıklarınızın sosyal yaşantı-
nızın da bir parçası olduğundan bah-
settin. Bunu nasıl sağlıyorsunuz?

Yönetim kurulumuzda motivas-
yondan sorumlu bir arkadaşımız var. 
Ayrı ekiplerdeki insanları ya da ekip 
içi kaynaşmayı sağlayacak etkinlikler 
düzenliyor. Mesela birlikte kahvaltıya 
gidiyoruz, şu an paintballa gitme dü-

şüncemiz var. Bu bir ekip işi olduğu 
için birbirimizi tanımalıyız. Ayrıca 
farklı arkadaşlıklar da kurabiliyoruz. 
Ben şu anda son sınıf öğrencisiyim 
ama birinci sınıftan insanlarla tanış-
ma fırsatım oluyor. 

n Kulüpte öğrendiklerinizin iş haya-
tında ne gibi getirileri olacağını düşü-
nüyorsunuz?

Örneğin sponsorluk ekibimiz firma-
lara mail atıyor ya da yüz yüze görü-
şüyor. Bu, reklam sektöründe müşteri 
temsilcisinin yaptığı bir iş. Daha önce 
kulüpte olup şu an sektörde çalışan 
arkadaşlarımız bunun çok faydası-
nı gördüklerini söylüyorlar. Kulüpte 
olmayan biri sektöre adım attığında 
biraz daha afallayıp öğrenim sürecini 
daha uzun yaşıyor ama biz zaten için-
de olduğumuz için daha kolay oluyor.

Sektöre hazırlanıyoruz
baharda oluyor. Bu sene ikisi de Nisan 
ayında, o zamana kadar çalışacağız. 
Atölye Söyleşi’de durum biraz daha 
farklı çünkü belirli bir zamanı yok. Ko-
nuğu çağırıyoruz ve ne zaman uygun-

Ekip olarak çalışıyorsunuz ve ol-
dukça kalabalıksınız. Fikir ayrılıkları 
olduğunda bunu nasıl çözüyorsu-

Gizem Akzambaklar

Prof. Dr. Gürhan Can için emeklilik töreni

İletişim Kulübü 
girişimci birkaç 
öğrenci tarafından 
kurulmuş 13 senelik bir kulüp. 
Giderek büyüyen ve şu an 130’a 
yakın aktif üyesi olan kulübün 
yönetim kurulu başkanı Gizem 
Akzambaklar İletişim Kulübü ve 
çalışmaları hakkında konuştuk.

İrem ENGİN
Bilge SÖNMEZ

n Psikolojik Danışma ve Rehberlik 
Merkezinden Uzman Psikolojik 
Danışman Ahmet Altınok  “Algılanan 
Ebeveyn Çatışması: Türkiye’deki Ça-
lışmalar Üzerine Bir Değerlendirme” 
isimli çalışması hakkında bilgi verdi.

Uzm. Altınok, Türkiye’de yapılmış 
ebeveyn çatışmasının algılanması-
na ilişkin yayımlanmış çalışmaları 
derlemek ve ebeveyn çatışmasının 
çocuklar, ergenler ve genç yetişkinler 
üzerinde ki gözlenen etkilerini ince-
lemek amacıyla yaptığı çalışmasını 
şöyle anlattı: 

“Bu çalışma, bir tarama çalışması. 
Ben bununla ilgili bir yüksek lisans 
tezi yazıyorum. Yüksek lisans tezimi 
yazarken bu konuyla ilgili çalışmala-
rın sınırlı olduğunu gördüm ve böyle 
bir çalışma yapmaya karar verdim.” 

Çatışmadan İbaret Değil

Ebeveyn çatışmasının duygusal 
ilişkilere nasıl yansıdığına ve ebeveyn 
çatışmasına maruz kalan bireylerin 
duygusal ilişkilerindeki problemleri 
nasıl çözdüklerini araştıran Altınok  
“Ebeveyn çatışmasıyla ilgili temel ola-
rak şunu söyleyebilirim: Bu sadece bir 
eş çatışması, karı-koca çatışması değil. 
Bu çocuğun büyük oranda etkilendiği 
çok önemli bir olgudur.  Yurt dışında 
bununla ilgili sayısız çalışma var.  Öz 
güveninden akademik başarısına, 
ilişkilerine, arkadaş ilişkilerine, kardeş 
ilişkilerine kadar birçok şeyi etkiliyor. 
Hatta evlilik ilişkilerine bile etki ettiği 
ortaya konmuş. Birçok etkisi var birey 
üzerinde ama çok yeni bir kavram 
olduğu için Türkiye’de henüz yeni 
ele alınıyor. O yüzden bu konuda çok 
fazla çalışma yok.” dedi.

Öğrenciler Örneklem Oldu

Çalışmasına 2011 yılında başlayan 
Uzm. Ahmet Altınok, duygusal ilişkisi 
olan ve en az 4 ay boyunca ilişkisi 
devam eden üniversite öğrencilerini 
örneklem olarak kullandığını belirte-
rek “ Ebeveyn çatışmasının algılan-
ması, ilişkide problem çözme tarzına 
etki ediyor. Eğer anne-baba ilişkileri 
çatışmalıysa sizin de kendi yaşadığı-
nız ilişkide çatışma yaşama ihtima-
liniz var. Kuşaklar arası bir çatışma 
aktarma durumu var. Ne kadar çok 
çatışmaya maruz kaldıysanız, ilişki 
doyumu da o kadar düşüyor. Yani 
çatışmalı ortamda büyüyen çocuk, 
çatışmayı öğreniyor. Problemlerini 
çatışmayla halletmeyi öğreniyor.  Yani 
çocukların çatışmalı ailede yetişmesi-
ne oranla boşanmış ailede büyümesi 
daha olumlu olabilir. Bu yüzden 
çatışmalı bir evliliği sürdürmektense 
ayrılmak çocuğun sürekli ve yoğun 
çatışmaya maruz kalmasından daha 
iyi olabilir.” şeklinde konuştu.

Aile içi çatışma 
bireyleri çok 
yönden etkiliyor

Uzm. Ahmet Altınok

Prof. Dr. 
Gürhan Can
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Irmak DAĞ 

n ETİ Çocuk Tiyatrosu 25 Ocak 
günü Sinema Anadolu’da “Kral 
Çıplak” adlı oyunla miniklerin 
karşısına çıktı.  Yönetmenliğini 

Ünsal Sicilli’nin üstlendiği oyun, 
Hans Christian Andersen’in “İm-
paratorun Yeni Giysileri” adlı 
eserinden uyarlandı. Oyuncu 
kadrosunda Soner Ansal, Gök-

han Daldık, Ecem Okçular, Ar-
mağan Tongunç ve Zeynep Uçu-
cu’nun bulunduğu oyun, orijinal 
adından çok “Kral Çıplak” adıyla 
biliniyor.

Emre Hüseyin YİĞİT 

n Devlet Konservatuvarı Müzik 
Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Lilian 
Maria Tonella Tüzün tarafından 23 
Ocak günü “4 El Piyano Resitali” 
düzenlendi. Devlet Konservatuvarı 
Salon 2003’te gerçekleşen dinletiye 
ilgi yoğun oldu.

İlkokul, ortaokul, lise ve lisans 
öğrencileri olmak üzere farklı yaş 
gruplarından 13 kişinin sahne aldığı 
resitalde, bazı eserlere zaman zaman 
Doç. Lilian Tonella Tüzün de eşlik etti. 
2 bölümden oluşan resitalin ilk bölü-
mü İzzet Bağışlar, Ceren Eskici, Dilçe 
Ergün, Gizem Güller ve Onur Ermez’in 
performanslarıyla gerçekleşirken Doç. 
Lilian Tonella Tüzün, Tuana Tüzün, 
Sıla Elbistan,Toprak Aktüel, Günseli 
Kuvvet, Cansu Hacıoğlu, Cansu Atlar, 
Timur Akcan, Gamze Su Kayış ve 8 el 
grup performansının ardından ikinci 
bölüm de tamamlandı.

Resitalde; F. Schubert, J.S. Bach, F. 
Chopin, B. Gençkal, L. V. Beethoven, 
A. Scriabin, G. Antheil, G. Bizzet gibi 
sanatçıların eserleri yer aldı. 

Alper YAVAŞÇALI 
n Senfoni Orkestrası Klarnet Grup Şefi 
Kaya Kılıç ve Devlet Konservatuvarı 
Öğretim Üyesi Doç. Gökhan Aybu-
lus’un verdiği Klarnet Resitali, 24 Ocak 
günü Devlet Konservatuvarı Salon 
2003’te gerçekleşti. Darius Milhaud, 
Béla Kovács ve Joseph Horovitz’in 
eserlerinin solo klarnet ve klarnet-pi-
yano eşliğinde icra edildiği resitalde 
dinleyicilere eşsiz bir müzik ziyafeti 
sunuldu.

3 bölümlük resitalin ilk bölümünde 
modern dönem bestecisi olan Darius 
Milhaud'un klarnet ve piyano için 
yazmış olduğu eseri seslendirildi. 2. 
bölümde Béla Kovács'ın solo klarnet 
için yazdığı 6 varyasyonlu Macar halk 
şarkılarından alınan melodilerle süs-
lenmiş eserine yer verildi. 3. bölümde 
ise yine çağdaş dönem bestecilerin-
den olan Joseph Horovitz'in 3 bölüm-
den oluşan ve çoğunlukla Amerikan 
caz melodilerinin hâkim olduğu, 
tam anlamıyla klarnet ve piyanonun 
virtüözitesini ortaya çıkaran eserlerle 
klarnet sonatı seslendirildi.

Alper YAVAŞÇALI

n Merkezi Vurmalı Çalgılar Toplu-
luğu, Anadolu Üniversitesi akade-
misyenleri, memur ve öğrencilerin 
katılımıyla Selçuk Yüksel’in şefli-
ğinde çalışmalarına devam ediyor.

Çalışmaların haftada bir gün ya-
pıldığını kaydeden Yüksel “Göste-
rilere bir ay kala çalışma sayımızı 
haftada 3’e çıkarıyor ve gösterilere 
en iyi şekilde hazırlanıyoruz.” diye 
konuştu. 

Vurmalı çalgıları, zamanı en iyi 
şekilde değerlendirme aracı olarak 
gördüğünü anlatan Yüksel, öğren-
cilerin olduğu kadar akademis-

yenlerin ve personelin de katılım 
gösterdiği çalışmaların büyük kon-
serlerle taçlandığını belirtti. Selçuk 
Yüksel “Şehir içinde pek çok yerde 
olduğu kadar üniversiteler arası 
da konserler veriyoruz. Anadolu 
Üniversitesi Rektörlüğü önünde 
144 kişi ile verdiğimiz konser, bü-
yük yankı uyandırmıştı.” dedi.

Darbuka, djembe, bendir, bon-
go, tumba ve davulun çalındığı 
Vurmalı Çalgılar Topluluğuna her 
dönem yeni katılımcıların eklendi-
ğini dile getiren Yüksel, gelecek dö-
nemde de yeni katılımcıları arala-
rında görmek istediklerini söyledi.

Çiler ÖZCEYLAN 

n Anadolu Üniversitesi Yunus Emre 
Kampüsü’nde her ayın son Cuma 
günü kurulan ve Öğrenci Yardımlaş-
ma ve Dayanışma Komisyonunun 
çalışmaları sonucunda ortaya çıkan 
Genç Pazar, 31 Ocak günü Hukuk Fa-
kültesinde kuruldu.

Öğrencilerin, üniversite persone-
linin ve Eskişehir halkının düşük fi-
yatlarda ihtiyaçlarını gidermelerini 
amaçlayan Genç Pazar 1998 yılından 
bu yana hizmet veriyor. 

“Ya Bağış Ya Da Alışveriş Yapın”

Mühendislik Fakültesi Öğretim 
Üyesi ve Çevre Sorunları Uygulama 
ve Araştırma Merkezi Müdürü Prof. 
Dr. Ülker Bakır Öğütveren “Genç 
Pazar, insanların elinde bulunan 
kullanmadıkları ama kullanılabilir 
durumdaki temiz eşyaların yeniden 
değerlendirilerek ihtiyacı olanlara 
uygun fiyatlarla aktarılmasını amaç-
lıyor. Oradan elde edilen gelirle de 
ihtiyacı olan öğrencilerimize destek 
sağlanıyor.” dedi.

Anadolu Üniversitesinin çeşitli 
birimlerinde görev yapan öğretim 
elemanlarından oluşan bir ekiple bu 
hizmetin yürütüldüğünü  ifade  eden 

Prof. Dr. Öğütveren, bazı öğretim ele-
manlarının ise “Topluma Hizmet Uy-
gulamaları” dersi kapsamında kendi-
lerine destek olduklarını söyledi. Bu 
oluşumun sürmesi için destek çağrısı 
yapan Öğütveren, Genç Pazar’a bağış 
yaparak ya da Genç Pazar’dan alışve-
riş yaparak bunun mümkün olabile-
ceğini kaydetti.

İhtiyacı olan herkesi Genç Pazar’a 
beklediklerini ifade eden Prof. Dr. 
Ülker Bakır Öğütveren, sözlerini şu 
şekilde sürdürdü: “Gelen insanlar 
çok uygun fiyatlara çok temiz eşyalar 

bulabiliyorlar. Eşyaların fiyatlarını ise 
durumlarına göre belirliyoruz. Örne-
ğin; iyi durumda bir bulaşık makinesi 
geldiği zaman biz onu en fazla 100 
liraya satıyoruz. Yine iyi durumda bir 
üçlü kanepe geldiği zaman en fazla 
50 liraya satıyoruz. Onun dışında 
fiyatlar zaten çok ucuz. Bu sayede 
çok fazla sayıda öğrenciye ulaştık ve 
umarım böyle devam eder. Bağışlar-
da iyi durumda olan eşyaları almak 
istiyoruz. Bağış yaparken bağışçıların 
buna dikkat etmesini özellikle rica 
ediyoruz.” diye konuştu.

Çocukların tiyatro keyfi 

Genç Pazarın yeni durağı Hukuk Fakültesi olduGenç Pazarın yeni durağı Hukuk Fakültesi oldu

Yetenekli 
ellerden “4 El 
Piyano Resitali”

Klarnet resitali 
dinleyicileri
büyüledi Barış Can KERMAN

n Kişisel gelişim ve kariyerini iler-
letmek isteyen bireylere yönelik 
hazırlanan e-sertifika programlarının 
2014 Bahar Dönemi kayıtları başladı. 
Kayıtlar, 3-21 Şubat günleri arasında 
http://www.esertifika.anadolu.edu.tr/
Basvuru.htm İnternet adresi üzerinden 
gerçekleştirilecek.

E-sertifika programlarına kayıt 
olabilmek için en az lise mezunu 
olmak gerekiyor. Öğrenci Seçme 
Yerleştirme Sınavından yeterli puan 
alamayıp herhangi bir yükseköğretim 
kurumuna yerleştirilememiş adaylar, 
e-sertifika programlarına başvurarak 
dilediği alanda öğrenim görme imkânı 
yakalayabilecek. Herhangi bir meslekle 
uğraşırken farklı bir alanda öğrenime 
ihtiyaç duyan bireyler de e-sertifika 
programlarına kayıt yaptırarak ilgi duy-
dukları alanda öğrenim görme imkânı 
yakalayacak.

Öğrenciler de Yararlanabiliyor

Ayrıca KOBİ’lerde yapmakta olduğu 
işe ait bilgilerini güncellemek isteyen 
bireyler, e-sertifika programlarından 
yararlanabilecek. Bunların yanı 
sıra herhangi bir yükseköğretim 
kurumuna kayıtlı olup farklı alanda 
kendini yetiştirmek isteyen bireylerin 
de ihtiyaçlarına cevap veren e-serti-
fika programları, öğrencilere kendi 
alanlarının yanı sıra farklı bakış açıları 
kazandırmayı amaçlıyor.

Bu dönem 45 farklı e-sertifika 
programı ile Batı Avrupa’da yaşayan 
vatandaşlarımıza yönelik olarak 6 Batı 
Avrupa e-sertifika programı sunuluyor. 
Programlar ve içerikleri hakkında 
ayrıntılı bilgiye http://www.esertifika.
anadolu.edu.tr adresinden ulaşılabilir.

E-sertifi ka 
Programlarına 
kayıtlar başladı

Kaya Kılıç

Selçuk Yüksel

Yeni katılımcıları 
aramıza bekliyoruz
Yeni katılımcıları Yeni katılımcıları 
aramıza bekliyoruzaramıza bekliyoruzaramıza bekliyoruz
Yeni katılımcıları 
aramıza bekliyoruz
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Evcil hayvanları bence bir aile 
bireyi olarak hayatlarımıza 

almalıyız. Yavru iken sevimli 
görüp büyüdüklerinde onları 
dışlayıp ilgilenmemek, dışarı 

bırakmak onların hayatlarına 
olan saygıyı göstermediğimizi 

ve kendimize olan saygının 
azaldığının bir göstergesidir 

diye düşünüyorum. 
Mümkünse onların bir canlı olduğunu bilip sokağa bırakmayalım, 

bırakacaksak da edinmeyelim.

Aykut Parlak
İktisat Fakültesi

Evcil hayvanların (sokakta 
yaşamaya uygun olmayan 
biyolojik yapıya sahip olan 
hayvanlar) sokağa atılmasını 
doğru bulmuyorum. Onlar da 
canlı, sevgiye ve bir yuvaya 
ihtiyaçları var. Herkesin sokağa 
atılan hayvanlara yardımcı 

olması gerektiğini düşünüyorum. Bir kap yemek ve bir kap su 
onlar için yeterli olacaktır.

Simge Çiftçi
Mühendislik Fakültesi

Evcil hayvanların sokağa 
atılmasına bir hayvan dostu 
olarak karşıyım. Birey, hayvanı 
satın alıyor veya sokakta bulup 
evcilleştiriyor. Evinde sıcaklığa, 
şefkate, mamasına alıştırıyor. 
Sonra herhangi bir sebeple 
sokağa bırakıyor. Biyolojik olarak 
sokağa bırakılan bir insan nasıl 
olursa hayvan da öyle olacaktır.

Yıldırım Tam
Mühendislik Fakültesi

Evcil hayvanların sokağa 
bırakılmasını elbette doğru 
bulmuyorum. İnsanların bu 
konuda bilinçlendirilebileceğini 
düşünüyorum. Hayvanlar en 
azından hayvan barınaklarına 
götürülüp teslim edilebilir. 
Hayvanlar soğuk günlerde 

üşümemeleri için sokağa bırakılmamalı ve hayvanlar için sokak 
kapılarına bir kap su ve yemek konulabilir, yemek olmazsa bile 
yemek artıkları da konabilir. İnsanlar bu konuda bilinçlendirilebilir, 
çocuk yaşta küçüklerimize hayvan sevgisini aşılatabiliriz. En azından 
sevgiyi olmasa bile saygılı olunması gerektiğini öğretmemiz gerekli.

Hayvanlar bir kere 
sahiplenildiyse o hayvana 
bakmak zorunluluktur. 
Sokağa atmaktan ziyade, 
hayvanı sahiplenmeden 
önce onu gelecekte 
sokağa atmak zorunda 
kalmayacağımızdan emin 
olup dikkat etmemiz gerekir.

Bahadır Mert Erduğan
Mühendislik Fakültesi

Sokağa bırakılmasını 
elbette doğru bulmuyorum. 

Bunun hepimiz için bir 
insanlık görevinin olduğunu 

düşünüyorum. Evcil hayvanlara 
keyfi olarak gaddar, kötü 

davrananların cezalandırılması 
gerektiğini düşünüyorum. 

Hayvana uygulanan şiddet 
insanlara da uygulanabilir. Hayvanları sadece bir mal olarak 

görmemeliyiz,  onlarında acı çektiğini unutmamalıyız.  Size alışan 
bir hayvan terk edildiği zaman hayata küsüyor. İnsanlardan 

kaçıp, hayata küsüp depresyona giriyorlar. Hatta bazen insanlara 
sokulma ihtiyacı duyup tekmeleniyorlar ya da bir kendini bilmezin 

şiddete maruz bırakılıyor. Bu yüzden onları terk etmemeli ve 
şiddete maruz bırakmamalıyız.

Şura Bolat
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Bana göre hayvanlar 
insanlardan farksızdır. Bir anne 
baba evladını nasıl sokağa 
bırakamıyorsa hastalığında, 
yaramazlıklarında, utanç verici 
hareketinde bile yanında 
olabiliyorsa biz de evimize 
aldığımız hayvana sahip 
çıkmalıyız. Eğer onları ailesiz 

bırakacaksanız hiç almayın. Onlar mal değil cansız varlıklar değil 
onlarda bizim gibi birer duyguları olan canlılardır. Evcil hayvanları 
şiddetle sokağa atmamalıyız.

Övünç Hazal Çakır
Hukuk Fakültesi

Bir evcil hayvana sahip 
olmak, sahibinin günlük 
sorumluluğunu etkilemektedir. 
Sabah kaçta kalkman 
gerektiğinden tut da gece 
hayatına kadar belirli bir süre 
dahilinde yaşayıp hayvana 
vakit ayırman gerekir. Birçok 
insan zaten kıt kanaat 

yaşadığı evlerinde durumuna bakmaksızın hayvan almakta ve 
bakamayınca sorumluluğu kaldıramayınca sokağa bırakmaktadır. 
Onların da birer canlı olduğunu unutmadan karar alınmalıdır.

Utku Orkun Becergen
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Alınan evcil hayvanların belli 
bir süre bakılıp meraklarını 

aldıktan sonra sokağa atılması 
çok yanlış bir davranış. Madem 

bakmayacaksın niye alıp sokağa 
atıyorsun? Çünkü o hayvanlar 

sıcak bir yuvaya mutlu bir aileye 
alışıyorlar ve sonra onları terk 
etmek onları çok üzüyordur. 

Bunun için bizler daha da bilgi 
sahibi olarak hayvan koruma derneklerine haber verip, gerekeni 

elimizden geldiğince yapmalıyız.

Semih Saraç
Spor Bilimleri Fakültesi

Evimde 2 kedim var. Birini 
sokaktan aldığımı varsayarsak 
sokak hayvanlarının 
birçoğunun sokağa atıldığını 
düşünüyorum. Öğrenci olarak 
düzenli bir şekilde sokak 
hayvanlarına mama veriyorum. 
O verdiğiniz mamanın ve 
başını severek onlara verdiğiniz 
sevginin karşılığını görmek 

mükemmel bir şey. Hiçbir insan “dostunu”  “can yoldaşını” 
sokağa atmamalı. Belki gün gelir o atanları da sokağa atarlar.

Gizem İnal
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Çoğu insan lafa gelince 
hayvan sever, hayvan dostu. 
Evimizde hayvan besleyelim. 
Onlar kızımız, oğlumuz olsun 
denir. İki gün sonra sokağa 
atılır. Eve alıştırılmış hayvan, 
sokağa bırakılınca kendini bir 
insan gibi çaresizce hissetmez 
mi? Bir de kısırlaştırılmazsa 
nasıl olur yavrularıyla 

beraber. Bir anne hayvan eve alıştırılmış ve yavruluyor. Kendisi 
evde sıcaklığa, şefkatliğe alıştırılmış bir de yavrularına nasıl şefkatlik 
yapabilir? Bir hayvanın zorunlu nedenlerle bile olsa sokağa 
atılmaması gerekir. Hayvan barınaklarına götürülebilir veya sosyal 
medyalar gruplar var oralardan sahiplendirilebilir.

Melike Ezer 
Edebiyat Fakültesi

Küçük çocukların bir anlık 
hevesiyle eve alınan ardından 

da bakımının zor olduğu 
fark edilip sokağa bırakılan 

masum canlılar… Bu cümle 
her şeyi özetliyor aslında. 
Onların adı üstünde evcil 

hayvanların çoğu sokakta 
yaşayamıyor. Üşüyorlar, aç 

kalıyorlar, sevgisiz kalıyorlar. 
İnsanlar biraz daha duyarlı olmalı ve söz konusu bir canlı 

olduğunda daha çok düşünmeli.

Ceyhan Feyza Kaymakçı
Hukuk Fakültesi

Özellikle öğrencilerin evlerde 
hayvan bakımını zamansızlık 
nedeniyle tam anlamıyla 
yapamadıklarını düşünüyorum. 
İlgilenemedikleri için barınaklara 
veya sokağa bırakıyorlar. 
Bırakılan hayvanları sokaktan 
alıp sahiplenmek gibi bir 
durum da söz konusu değil. 
Hayvan besleyenler genelde 

petshoplardan alıp bakamadıklarında sokağa bırakıyorlar.

Selin İnce
Açık öğretim Fakültesi

Hayatta her şeyin bir 
sorumluluğu vardır. Biz 
bazen bunu unutuyoruz. En 
bariz unuttuğumuz konu da 
evcil hayvanlarımızı canımız 
sıkılınca hiç düşünmeden 
sokağa atmamız. Bir heves 
ile evimize aldığımız ama 
alırken bu işin sorumluluğu 
nedir diye düşünmediğimiz 
hayvanlarımız. Belki onların da bir canlı olduğunu unutuyoruz 
ya da işimize gelmiyor. Cevabı ne olursa olsun ortada bir 
sorumsuzluğun ortaya çıkardığı mağduriyet var.

Yunus Saraçoğlu
Eğitim Fakültesi

Evcil hayvanların sokaga atılması 
hakkında ne düsünüyorsunuz .

Dila ŞENOL
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

?


